

CURRICULUM VITAE

Univ. Prof. Dr. Karin Bischof

University for Continuing Education Krems (Danube University Krems)
Dr.-Karl-Dorrek-Strasse 30
3500 Krems, Austria
+43 2732 893 5414
karin.bischof@donau-uni.ac.at

Orcid: 0000-0003-2667-7135

Professional activities

| | |
|-------------|---|
| since 10/23 | Full Professor and Head of Department, Department of European Policy and Democracy Research, University of Continuing Education Krems |
| 9/21-8/23 | Associate Professor (<i>Privatdozentin</i>) (before that since 2011 lecturer), University of Vienna. Teaching BA and MA in Political Science (Political Theory, Political System of the EU and Austria) and Gender Studies |
| 10/22-8/23 | |
| 8/19-8/20 | Assistant Professor, European Forum of the Hebrew University Jerusalem English-language seminars in the interdisciplinary Master program European Studies |
| 8/20-9/21 | Research and teaching fellow at the Department of Sociology, University of Passau |
| 3/18-7/18 | Research and teaching fellow, European Forum of the Hebrew University of Jerusalem |
| 11/02-6/18 | Senior Researcher, Institute of Conflict Research, Vienna Project lead, conception, acquisition and management of third-party funded research projects (24 projects in total), theory-based qualitative and quantitative empirical social research |
| 2/14-8/17 | Research Fellow, Department of Political Science, University of Vienna Project Antisemitism as a political strategy and the development of democracy: the case of the Austrian Parliament 1945-2008 (Austrian Science Fund, FWF) |
| 4/12-1/14 | Research Fellow, Documentation Center of Austrian Resistance |
| 4/10-5/10 | Visiting fellow, University of California, Santa Cruz |
| 1995-1999 | Tutor, Department of Political Science, University of Vienna |
| 1997 | Research Assistant, Department of Political Science, University of Vienna |

Research Focuses

- democracy theory and empirical democracy research (exclusion and inclusion in discourse and political rhetoric), parliamentary research, representation
- transformation of democracy in Europe: authoritarian populism, antigender-mobilisation, conspiracism)
- comparative (European) political culture, (trans)national narratives and discourses, horizontal Europeanization
- social and political science theories of gender research (especially intersectionality, political masculinity, queer theory)
- research on anti-Semitism and racism, integration

- secularization theory and sociology of religion
- Qualitative methodology (especially interdisciplinary, theory-based approaches to discourse and rhetoric analysis, video analysis, focus groups, narrative interviews)

Memberships and work in scientific committees

- European Consortium für Political Research (ECPR) – ECPR Standing Group on Gender and Politics; ECPR Standing Group on Political Concepts
- Gender and Politics Research Community (ECPG)
- Forschungsgruppe Gender and Politics der Universität Wien (<https://politikwissenschaft.univie.ac.at/en/research/main-areas-of-research/gender-and-politics>)
- International Political Science Association (IPSA)
- Österreichische Gesellschaft für Politikwissenschaft ÖGPW
- Redakteurin der *Österreichischen Zeitschrift für Politikwissenschaft* (peer reviewed) 2008-2016

Review activities

- BLUE - Bulletin électoral de l'Union européenne
- Political Studies
- Journal of Language and Politics
- Discourse Studies
- Österreichische Zeitschrift für Politikwissenschaft
- Australian Journal of Political Science
- Momentum Quarterly – Zeitschrift für Sozialen Fortschritt
- Journalism Studies
- Journal of Multicultural Discourses
- Wiley Blackwell

Language skills

German (first language), English (fluent), Spanish (fluent in reading)

Publications

a Monographs

1. Demos- und Wir-Konstruktionen und die Transformation der Demokratie, Baden-Baden: Nomos. <https://www.nomos-shop.de/nomos/titel/demos-und-wir-konstruktionen-und-die-transformation-der-demokratie-id-105551/> (PEER REVIEWED)
2. Global player EU? Eine ideologiekritische Metaphernanalyse, Bielefeld: transcript 2015. <https://library.oapen.org/handle/20.500.12657/30429> (PEER REVIEWED)
3. Säkularisierung und geschlechtsspezifische Konstruktionen der „anderen“ Religion – Frankreich und Österreich im Vergleich (together with Florian Oberhuber and Karin Stögner), Bremen-Oxford: Wiener Verlag für Sozialforschung 2014.

b Edited Books and Special Journal Issues

4. Democracy and Discriminatory Strategies in Parliamentary Discourse: Anti-Semitism, Racism and Sexism, edited together mit Cornelia Ilie, Special Issue of Journal of Language and Politics, 17/5, 2018. (PEER REVIEWED)
5. Geschichtsbuch Mitteleuropa (ed. with Anton Pelinka, Walter Fend, Karin Stögner and Thomas Köhler), Wien: New Academic Press 2016. (PEER REVIEWED)
6. Vorurteile. Ursprünge, Formen, Bedeutung (ed. with Anton Pelinka and Karin Stögner), Berlin-Boston: De Gruyter 2012. (PEER REVIEWED)
7. Handbook of Prejudice (ed. With Anton Pelinka and Karin Stögner), Amherst, NY: Cambria Press 2009. (PEER REVIEWED)

c Peer Reviewed Journal Articles and Book Chapters

8. What Parliamentary Rhetoric tells us about Changing Democratic Culture: Antisemitism in Austrian Parliamentary Debate as a Threat to Democracy (together with Marion Löffler), in: Redescriptions: Political Thought, Conceptual History and Feminist Theory, 26(2), 2023, 141-150. <https://doi.org/10.33134/rds.397>
9. Körpermetaphern und Gesundheit im politischen Denken und Diskurs, in: Amelie Bendheim und Jennifer Pavlik (Hg.): Gesundheit als Metapher, Heidelberg: Winter-Verlag 2021, 71-82.
10. Democracy and Discriminatory Strategies in Parliamentary Discourse. Editorial, in: Democracy and Discriminatory Strategies in Parliamentary Discourse, ed. by Karin Bischof and Cornelia Ilie, Journal of Language and Politics, 17(5), 2018, Special Issue, 585-593. <https://doi.org/10.1075/jlp.00017.edi>
11. Austrian postwar democratic consensus and anti-Semitism – rhetorical strategies, exclusionary patterns and constructions of the ‘demos’ in parliamentary debates, in: Democracy and Discriminatory Strategies in Parliamentary Discourse, ed. by Karin Bischof and Cornelia Ilie, Journal of Language and Politics, 17(5), 2018, 676–695. <https://doi.org/10.1075/jlp.18033.bis>
12. International high finance against the nation? Antisemitism and nationalism in Austrian print media debates on the economic crisis, together with Karin Stögner, in: Journal of Language and Politics, 17(3), 2018. <https://doi.org/10.1075/jlp.16040.sto>
13. "Emigranten" und die Konstruktion des österreichischen Demos in Parlamentsdebatten nach 1945, in: Wolfgang Straub und Katharina Prager (Hg.): Bilderbuch-Heimkehr? Remigration im Kontext, Wuppertal: Arco 2017, 191-202.
14. Ein- und Ausschlüsse von Juden und Jüdinnen in Politik und Rhetorik des österreichischen Nationalrats nach 1945. Die Anfänge der Zweiten Republik, gemeinsam mit Nicolas Bechter und Marion Löffler, in: Saskia Stachowitsch und Eva Kreisky (Hg.): Jüdische Identitäten und antisemitische Politiken im österreichischen Parlament 1861-1933, Wien: Böhlau 2017, 269-300.
15. Diskurstheorie, Diskursanalyse, in: Gertraud Diendorfer, Anton Pelinka, Thomas

- Roithner, Werner Wintersteiner (Hg.): Handbuch zur Demokratie-, Friedens- und Konfliktforschung, Wien: Böhlau 2016, 233-239.
16. Vom Ende des Zweiten Weltkriegs bis zum Beginn der "Wende", in: Anton Pelinka, Walter Fend, Karin Stögner, Thomas Köhler (Hg.): Geschichtsbuch Mitteleuropa. Vom Fin de Siècle bis zur Gegenwart, Wien: new academic press 2016, 91-105.
 17. Diskurstheorie, Diskursanalyse, in: Gertraud Diendorfer, Anton Pelinka, Thomas Roithner, Werner Wintersteiner (Hg.): Handbuch zur Demokratie-, Friedens- und Konfliktforschung, Wien: Böhlau 2016, 233-239.
 18. Images of Turkey and their religious and gender-specific connotations [TÜRKIYE'NIN İMAJI VE BUNUN DİNİ VE TOPLUMSAL CİNSİYET ÖDAKLI ÇAĞRIŞIMLARI], together with Florian Oberhuber and Karin Stögner, in: Kadın Araştırmaları Dergisi, Vol. 11, 2012.
 19. Politikberatung im Politikfeld Integration auf kommunaler Ebene: Kontext, Risiken, Methoden (with Sabine Aydt), in: Julia Dahlvik, Heinz Fassmann, Wiebke Sievers (Hg.): Migration und Integration – wissenschaftliche Perspektiven aus Österreich, Wien: Vienna University Press 2011, 303-322.
 20. Gender-specific constructions of the 'other religion' in French and Austrian discourse on Turkey's accession to the European Union (with Florian Oberhuber and Karin Stögner) in: Journal of Language and Politics, Wien 2010, 33-47.
 21. Toward a Comprehensive View on Prejudice – A Conclusion (together with Karin Stögner), in: Anton Pelinka, Karin Bischof, Karin Stögner (eds.): Handbook of prejudice, New York Cambria 2009, 443-463.
 22. Geschlecht und Religion im Diskurs um den EU-Beitritt der Türkei – eine vergleichende Perspektive auf Frankreich und Österreich, gemeinsam mit Florian Oberhuber und Karin Stögner, in: Österreichische Zeitschrift für Politikwissenschaft 37(4), 2008, 419-434.
 23. Integration in kleineren Gemeinden als Spiegel der Arbeitsmarktdynamiken, gemeinsam mit Barbara Liegl, in: Bettina Leibetseder und Josef Weidenholzer (Hg.): Integration ist gestaltbar. Strategien erfolgreicher Integrationspolitik in Städten und Regionen, Wien: Braumüller 2008, 149-163.

d Other publications (selected)

24. Antisemitismus als politische Strategie. Plenumsdebatten im österreichischen Nationalrat nach 1945, gemeinsam mit Marion Löffler, in: Marc Grimm und Christina Hainzl (Hg.): Antisemitismus in Österreich, Leipzig: Hentrich&Hentrich (im Erscheinen).
25. Kulturelle Vielfalt in elementarpädagogischen Einrichtungen, gemeinsam mit Maria Fürstaller, in: Nina Hover-Reisner, Maria Fürstaller, Barbara Lehner (eds.): Vielfalt in der Elementarpädagogik, Schwalbach am Taunus: Wochenschau-Verlag 2019, 24-38.
26. Österreichische Pensionen für jüdische Vertriebene. Die Rechtsanwaltskanzlei Ebner: Akteure – Netzwerke – Akten, gemeinsam mit Claudia Kuretsidis-Haider, DOEW Wien 2017.
27. EUropa-Metaphern – was sie über das Einende in Europa aussagen, Univie.blog 2019, Online-Publikation, <https://blog.univie.ac.at/forschung/europa-metaphern/>.
28. Rassismus und Fremdenfeindlichkeit im Wandel – Konzepte und aktuelle Tendenzen, in: WISO, 2013, 36(2), 43-58.
29. Der politische Nutzen von Feindbildern. Am Beispiel der Tradierung und Konstruktion vom Anderssein der TürkInnen, gemeinsam mit Florian Oberhuber, in: Gertraud Diendorfer, Angelika Rieber, Béatrice Ziegler (Hg.): Einwanderungsgesellschaften und kulturelle Vielfalt, Wien-Innsbruck: Studienverlag 2010, 33-47.
30. Die Gestaltungsmatrix – ein Modell zur integrativen Praxis, gemeinsam mit Sabine Aydt, Leo Baumfeld, Brigitte Halbmayr, Franjo Steiner, in: Herbert Langthaler (Hg.): Integration in Österreich. Sozialwissenschaftliche Befunde, Studienverlag: Innsbruck-Wien 2010, 209-228.
31. Europavorstellungen in Metaphern – Exemplarische Analysen des Printmediendiskurses um den EU-Beitritt der Türkei, in: Marlen Bidwell-Steiner und Veronika Zangl (Hg.): Körperkonstruktionen und Geschlechtermetaphern. Zum Zusammenhang von Rhetorik und Embodiement, Wien-Innsbruck: Studienverlag 2009, 237-251.

32. Metapher, in: Mathias Falter, Marion Löffler, Thomas Schmidinger, Veronika Schwediauer (Hg.): Politik begreifen. 89 Begriffe um Eva Kreiskys Leben und Forschen, Wien 2009, 130-132.
33. Transdifferenz – Möglichkeiten und Grenzen eines neuen Konzepts im antirassistischen Kontext, gemeinsam mit Marietta Schneider, in: Britta Kalscheuer und Lars Allolio-Necke (Hg.): Transdifferenz revisited: Neue interdisziplinäre Zugänge und Perspektiven, Frankfurt/M: Campus Verlag 2008, 357-382.
34. Integration in Niederösterreich – Beobachtungen zur Entstehung eines neuen Politikfeldes im kommunalen Kontext und empirische Befunde, gemeinsam mit Brigitte Halbmayr, Kerstin Lercher und Barbara Liegl, in: Heinz Faßmann (Hg.), 2. Österreichischer Migrations- und Integrationsbericht 2001 – 2006. Rechtliche Rahmenbedingungen, demographische Entwicklungen, sozioökonomische Strukturen, Klagenfurt/Celovec: Drava Verlag 2007, 351-355.
35. Des stratégies municipales d'intégration et de lutte contre les discriminations: une étude de cas autrichienne, gemeinsam mit Brigitte Halbmayr, in: Boucher, Manuel (ed.): Discriminations et ethnicisation. Combattre le racisme en Europe, La Tour d' Aigues: Éditions de l'Aube 2005, 330-349.
36. Rechtsextremismus: Begriffsdiskussion, Erklärungsmodelle und Parteienauswahl, gemeinsam mit H. Amesberger u. B. Halbmayr in: Helga Amesberger und Brigitte Halbmayr: Rechtsextreme Parteien – eine mögliche Heimat für Frauen, Opladen: Leske & Budrich 2002.

e) Project Reports

37. Akademische Arbeitskämpfe und Interessensvertretung. Bedürfnisse, Strategien und Organisierung von Universitätsbeschäftigten, AK Wien 2022.
38. Rahmenbedingungen und Netzwerke für die Mobilisierung von Hochschulbeschäftigten in Wien, AK Wien 2022.
39. Antisemitism as a political strategy and the development of democracy, gemeinsam mit Marion Löffler, FWF-Projektbericht, Universität Wien 2017.
40. Eine Untersuchung zur interkulturell-pädagogischen Praxis in ausgewählten niederösterreichischen Kindergärten. Bericht – Reflexion – Impulse, gemeinsam mit Elke Rajal, Maria Fürstaller, Ines Garnitschnig, Mürvet Özağac Özçelik, Judith Purkarthofer, Institut für Konfliktforschung, Wien 2016, Projektbericht Teil 3a, abrufbar unter: [https://ikf.ac.at/wp-content/uploads/2021/04/Projektbericht Interkulturelle Paedagogik Kindergaerten N OE.pdf](https://ikf.ac.at/wp-content/uploads/2021/04/Projektbericht%20Interkulturelle%20Paedagogik%20Kindergaerten%20N%20OE.pdf)
41. Impulse zur Weiterentwicklung differenzsensibler elementarpädagogischer Praxis, , Projektbericht Teile 1, 2, 3b, gemeinsam mit Elke Rajal, Maria Fürstaller, Ines Garnitschnig, Mürvet Özağac-Özçelik, Judith Purkarthofer, Projektbericht Institut für Konfliktforschung, Wien 2016.
42. Vertreibung – Exil – Emigration. Die österreichischen NS-Vertriebenen im Spiegel der Sammlung der Rechtsanwaltskanzlei Dr. Hugo Ebner, gemeinsam mit Claudia Kuretsidis, Christine Schindler, Silvia Schwarz, Johannes Laimighofer, Dokumentationsarchiv des Österreichischen Widerstandes, Wien 2013.
43. Fokusgruppen Gewalt, gemeinsam mit Birgitt Haller und Bianca Tone, Projektbericht Institut für Konfliktforschung, Wien 2012.
44. Antisemitismus und Finanzkrise. Eine Untersuchung österreichischer Medien, gemeinsam mit Karin Stögner und Elke Rajal, Projektbericht Institut für Konfliktforschung, Wien 2011, abrufbar unter: [https://ikf.ac.at/wp-content/uploads/2021/03/Antisemitismus und Finanzkrise Endbericht.pdf](https://ikf.ac.at/wp-content/uploads/2021/03/Antisemitismus%20und%20Finanzkrise%20Endbericht.pdf)
45. Handbuch der Vorurteile, gemeinsam mit Anton Pelinka, Karin Stögner und Walter Fend, Projektbericht Institut für Konfliktforschung, Wien 2011.
46. Integrationsimpulse Schwarzatal – Evaluierung und wissenschaftliche Begleitung, Projektbericht Institut für Konfliktforschung, Wien 2011.

47. Integrationsleitbild Steiermark, Evaluierung und Strategieentwicklung, gemeinsam mit Sabine Aydt und Brigitte Halbmayr, Projektbericht Institut für Konfliktforschung, Wien 2010.
48. „Europa und das Andere – Konflikte um Geschlecht und Religion“, Projektbericht Institut für Konfliktforschung, Wien 2009.
49. Zweites Mentoring Programm der Universität Wien. Evaluierung. Projektbericht Institut für Konfliktforschung, Wien 2009.
50. Säkularisierung und geschlechtsspezifische Konstruktion der „anderen“ Religion, gemeinsam mit Florian Oberhuber und Karin Stögner. Projektbericht Institut für Konfliktforschung, Wien 2008.
51. Handbook of Prejudice, gemeinsam mit Anton Pelinka, Karin Stögner, Project report Institute of Conflict Research, Vienna 2007.
52. Einschätzung von Problem- und Bedürfnislagen hinsichtlich der Integration von Zugewanderten II. Erweiterte und vertiefte Auswertungen, gemeinsam mit Barbara Liegl, Projektbericht Institut für Konfliktforschung, Wien 2007.
53. Integrationsleitbild für Niederösterreich. Grundlagenerhebung, gemeinsam mit Brigitte Halbmayr, Projektbericht Institut für Konfliktforschung, Wien 2007.
54. Mentoring für Nachwuchswissenschaftlerinnen der Universität Wien Evaluierung, gemeinsam mit Helga Amesberger, Projektbericht Institut für Konfliktforschung 2006.
55. Verschiedene Herkunft – Gemeinsame Zukunft. Strategien und Maßnahmen gegen Rassismus und Fremdenfeindlichkeit. Evaluierung im Rahmen der Gemeinschaftsinitiative EQUAL in Österreich, Projektbericht Institut für Konfliktforschung, Wien 2005.
56. Stimmungsbild – Erhebung von Problem- und Bedürfnislagen in niederösterreichischen Gemeinden in Bezug auf Integration. Repräsentative Erhebung, gemeinsam mit Barbara Liegl und Brigitte Halbmayr, Projektbericht Institut für Konfliktforschung, Wien 2005.
57. Gender-Indikatoren im antirassistischen Arbeitsfeld, gemeinsam mit Marietta Schneider, Projektbericht Institut für Konfliktforschung, Wien 2005.
58. Außenstellen der Interventionsstellen Oberösterreich und Niederösterreich – eine erste Einschätzung von Erfolgen und Bedürfnissen, gemeinsam mit Birgitt Haller, Projektbericht Institut für Konfliktforschung, Wien 2004.

f) Qualifications

59. Cumulative Habilitation Thesis: Demos- und Wir-Konstruktionen und die Transformation der Demokratie. Intersektionale Analysen, Department of Political Science, University of Vienna, 2020.
60. Phd thesis: EUropa-Metaphern im medialen Diskurs: das Beispiel der EU als *global player*. Zum ideologiekritischen Potenzial von Metaphernanalysen, Department of Political Science, University of Vienna 2011.
61. Diploma Thesis: Diploma thesis: Rechtsextremismus, Rassismus und Geschlechterverhältnisse, Department of Political Science, University of Vienna 1999.

Lectures

a Invited (selected)

1. „Rhetoriken der Volksvertretung. Parlamentarische Debatten im Zeichen multipler Krisen“, Vortrag im Rahmen des Kolloquiums Politische Theorie, 16. November 2021, Christian Albrechts Universität zu Kiel.
2. „Körpermetapher und Gesundheit im politischen Denken und Diskurs“, Vortrag im Rahmen der Ringvorlesung „Gesundheit als Metapher“, 22. Mai 2019, Universität Luxemburg.

3. „'Emigranten' und die Konstruktion des österreichischen Demos in Parlamentsdebatten“, Vortrag auf der internationalen Tagung „Bilderbuch-Heimkehr? Remigration im Kontext / A Storybook Homecoming? Remigration in Context, 19. Februar 2015, Universität Wien.
4. „Das (frauen)politische Engagement jüdischer Remigrantinnen und Parlamentarierinnen – Marianne Pollak und Hella Hanzlik. The Migration of Political Thought. Austrian Jewish Émigré(e)s between Exile and Homeland (1933-1955)“, Vortrag auf dem Internationalen Symposium „Die Migration politischer Ideen“, 15. November 2016, Verein für die Geschichte der ArberInnenbewegung, Wien.
5. „On the discursive construction of the demos in parliamentary debates.“ International Conference „Democratic and undemocratic language. The parliament as democracy in action? 10 December 2015, Vienna.
6. „Conclucions: 'Antibodies' to the far right and policy recommendations“, talk at International Conference on Populist Shifts, Rise of Extreme Right and 'Othering' in Europe: Challenges and Antidiscrimination Strategies, 4 March 2015, Brussels.
7. „Antisemitism, the Global Financial Crisis and its Reflection in the Austrian Media“, presentation in the Research Seminar meeting of the Vidal Sassoon International Center for the Study of Antisemitism, 31 October 2011, Hebrew University Jerusalem.
8. „Secularization and the Gender-Specific Construction of the 'Other' Religion“, paper presentation at the Second Obergurgl Governance Symposium „Religion and Governance“, 22 November 2009, Obergurgl.
9. „Orientalist Topoi in the Austrian and French Discourses on Turkey“, presentation at the International Symposium „Sécularisation et construction sexiste de ‚l'autre' religion. Analyse critique des discours en France et en Autriche sur l'adhésion de la Turquie à l'UE“, 7 October 2008, Ecole des Hautes Etudes en Sciences Sociales Paris.
10. „Signification and stakes of ethnical discriminations: comparative approach within Hermes project“, presentation at the Final Conference of the European programme EQUAL - Hermes project. Fighting against racism and xenophobia in Europe. Actions for equal opportunities in employment access, 4 November 2004, CEDIAS Musée social, Paris.
11. „The process of discrimination and actions of anti-discrimination in Austria“, presentation at the Conference of the European programme EQUAL, 26 May 2004, University of Karlskrona.

b Proposed (selected)

12. „Concepts of Democracy and Crisis in Parliamentary Debates. Discussion“, ECPR General Conference, 4 September 2023, Prague.
13. „Transformations of Representative Democracy: Debating Crises in Parliament“, ECPR General Conference, 23 August 2022, Innsbruck.
14. „The struggle over the meaning of democracy in parliamentary debate: Investigating the impact of right wing populists in power“, ECPR General Conference, 31 August 2021, Online.
15. „Schmittian political concepts and masculinist and anti-pluralist constructions of ‚the people'. Examples from far right political rhetoric“, European Conference on Politics and Gender, 6 December 2019, University of Amsterdam, Netherlands.
16. „Gendered Political Rhetoric of 'Change' in Austrian Conservative Right-wing 'Wenderegierung', Political Masculinities as Agents of Change“, Interdisciplinary Conference, 9-11 December 2016, Anglia Ruskin University, Cambridge, UK.
17. „Loewenstein's Concept of 'Militant Democracy' and its Use. Austrian Postwar Parliamentary Rhetoric and its Underlying Concepts of Demos and Democracy“. ECPR General Conference, 8 September 2016, Charles University in Prague, Czech Republic.
18. „Gendered constructions of the Demos“, 4th European Conference on Politics and Gender, 13 June, 2015, Uppsala, Sweden.
19. „'Emigranten' und die Konstruktion des österreichischen Demos in Parlamentsdebatten“, Vortrag am Tag der Politikwissenschaft, 29. November 2014, Wien.

20. "The global player vs. cultural and religious heritage? Tracing neoliberal transformation in metaphors", Conference: Images of Europe: Past, Present, Future – Conference of the International Society for the Study of European Ideas – ISSEI, 5 August 2014, Porto, Portugal.
21. „Zur Entwicklung des Politikfeldes Integration auf kommunaler Ebene – eine kritische Betrachtung“, Vortrag auf der Tagung „Migrations- und Integrationsforschung in Österreich. 1. Jahrestagung, Österreichische Akademie der Wissenschaften, am 22. September 2010, Wien.
22. "Intersectionality in macro level analysis", presentation at the History of Consciousness Department, University of California, 29 April 2010, Santa Cruz, US.
23. "European Secularity", its genderspecific and national construction - a comparative view on France and Austria. Vortrag, 7th Feminist Research Conference, Gendered Cultures at the Crossroads of Imagination, Knowledge and Politics, 6 June 2009, University of Utrecht, Netherlands.
24. "Genderspezifisches Othering in Wort und Bild: Der EU-Beitritt der Türkei im Spiegel von Printmedien in Frankreich und Österreich", Vortrag im Rahmen der Ringvorlesung des Referats Genderforschung "Gendered Subjects VII: Körpermetaphern als Geschlechtermetaphern", 17. Juni 2008, Universität Wien.
25. „Europa und die Türkei – über die Konstruktion von Beitrittsszenarien und Strategien des Othering aus gendersensibler Perspektive“, Vortrag im Rahmen der KCTOS-Konferenz „Das Kreuz mit dem Halbmond: ethnische und religiöse Transformationen im europäischen Kontexten“, 8. Dezember 2007, Wien.
26. „Signification and stakes of ethnical discriminations: comparative approach within Hermes project“, talk at final conference of the European programme EQUAL - Hermes project. Fighting against racism and xenophobia in Europe. Actions for equal opportunities in employment access, 4 November 2004, CEDIAS Musée social, Paris.

Teaching (selected)

Conspiracy theories in times of crisis, Course (MA), European Forum, Hebrew University (WS 22/23)

Politisches System Österreichs und der EU, Lektürekurs/Bachelor, Institut für Politikwissenschaft Universität Wien (SoSe 2023)

Politische Kultur und Pluralismus nach 1945. Zentrale Aspekte des Umgangs mit Pluralität in der österreichischen Politik (BA-Seminar), Institut für Politikwissenschaft, Wien (WS 2022/23)

Bachelorseminar – Betreuung von Bachelorarbeiten, Institut für Politikwissenschaft, Universität Wien (WiSe 2021/22, SoSe 2020)

Antigender-Mobilisierung und Aufstieg der (extremen) Rechten (BA-Seminar), Universität Passau (SoSe 2021)

Religion und Säkularisierung – religionssoziologische und geschlechterkritische Perspektiven (BA-Seminar), Universität Passau (WiSe 2020)

Right wing populism in Europe, Course, Course (MA), Hebrew University of Jerusalem (Summer Semester 2020)

Religion, Secularism and Pluralism in Europe, Course (MA), Hebrew University of Jerusalem (Winter Semester 2019/20)

Politische Kultur und Pluralismus nach 1945, (MA-Seminar), Institut für Politikwissenschaft, Universität Wien (WiSe 2019/20)

Demokratie – Repräsentation – Geschlecht (MA-Seminar), Referat für Genderforschung, Universität Wien (SoSe 2019).

Antisemitism and the Development of Austrian Democracy after 1945, European Forum, Course (MA) Hebrew University of Jerusalem (Summer Semester 2018)

Zentrale Fragen der Gender Studies in den Sozialwissenschaften, Summer Semester 2015, 2016, 2017, 2018, 2019, 2020, 2021, 2022, Vorlesung, Referat für Genderforschung Universität Wien.

Säkularisierung, Religion und Geschlecht, Seminar (MA-Seminar), Institut für Politikwissenschaft Universität Wien (2014, 2015)

(Geschlechter)Metaphern im politischen Denken und Diskurs (BA, MA-Seminar), Institut für Politikwissenschaft, Universität Wien (2013, 2018)